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Iecavas novadā 
ir piecas ģimenes 

ārstu prakses – 
trīs Iecavas vese-
lības centra pa-
spārnē un divas 

privātprakses. 
Tas ir optimāls 

skaits, ņemot 
vērā iedzīvotāju 
skaitu novadā. 
Ģimenes ārstu 
prakses vietas 

regulē Nacionā-
lais veselības 

dienests. 
Aiga Markevica, 

gaidot iespēju at-
vērt savu praksi, 

pagaidām strā-
dā par ģimenes 
ārstes Tamāras 
Gorohovas aiz-

vietotāju.

Lelde Podniece-Jostmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

Jau otro mēnesi Iecavas 
veselības centrā par ģimenes 
ārstes Tamāras Gorohovas 
aizvietotāju strādā Aiga 
Markevica. Ģimenes ārsta 
sertifikātu viņa saņēma 
pagājušā gada oktobrī.  

No pirmdienas līdz ceturt-
dienai praksē pacientus pieņem 
jaunā ārste, bet piektdienās to 
turpina darīt Tamāra Gorohova. 
«Aiga mums ir gaidīta ārste jau 
trīs gadus. Viņa pati ir bijusi gana 
aktīva, jo mani uzrunāja. Abi gā-
jām uz novada domes sēdēm, aiz-
stāvējām savu viedokli, lai topošā 

ģimenes ārste varētu saņemt paš-
valdības stipendiju, bet veselības 
centram būtu zināma garantija, 
ka pēc rezidentūras Aiga nāks 
strādāt pie mums,» stāsta Sand-
ris Kaidaks, pašvaldības aģen-
tūras «Iecavas veselības centrs» 
(IVC) direktors. 

Iecavas novads ir iekļauts to 
novadu sarakstā, kuros valsts 
apmaksā bērnu vakcināciju 
pret ērču encefalītu, informē 
Slimību profilakses un 
kontroles centrs (SPKC).

Valsts apmaksātā vakcinācija 
pret ērču encefalītu bērniem no 
viena līdz 18 gadu vecumam kat-
ru gadu notiek saskaņā ar Minis-
tru kabineta noteikumiem Nr. 330 

«Vakcinācijas noteikumi». Tajos 
teikts, ka vakcināciju valsts ap-
maksā bērniem, kuru deklarētā 
dzīvesvieta ir ērču encefalīta en-
dēmiskā teritorija. Tā ir teritorija, 
kurā, saskaņā ar SPKC epidemio-
loģiskās uzraudzības datiem, ir 
visaugstākā saslimstība ar ērču 
encefalītu. Pēc 2013.-2017. gada 
datu analīzes šogad Iecavas nova-
du SPKC ir noteikusi kā 21. bīsta-
māko, kurā vidējais saslimstības 
gadījumu skaits uz 100 000 iedzī-
votājiem ir 26. 

Anta Kļaveniece

Ģimenes ārstam ir jāzina ļoti daudz

Meklējam «ēnas»
14. februārī visā Latvijā 
norisināsies viens no 
lielākajiem karjeras 
izglītības pasākumiem 
«Ēnu diena 2018», kurā 
iesaistīsies arī Iecavas 
novada pašvaldība, piedāvājot 
jauniešiem iepazīt vairāku 
speciālistu ikdienas darbu. 

Ēnotājiem būs iespēja sekot 
domes priekšsēdētāja Aivara Ma-
čeka darbam, izzināt pašvaldības 
izpilddirektora Mārtiņa Veinberga 
darba pienākumus, kā arī iepazīt 
Iecavas Jauniešu centra vadītā-
jas Ilzes Dreimanes raibo ikdienu. 

Piesakies mājaslapā www.enudie-
na.lv.

«Ēnu diena» ir Junior Achie-
vement karjeras izglītības prog-
ramma 1.-12. klašu skolēniem. 
Tās laikā skolēni apmeklē kādu 
darbavietu un vēro interesējošās 
profesijas pārstāvja darba ikdie-
nu. 

Ēnu dienas mērķis ir veicināt 
skolēnu izglītības satura sasaisti 
ar reālo dzīvi, palīdzot skolēniem 
mērķtiecīgi plānot savu karjeru, 
izdarīt izvēli par savu nākotnes 
profesiju un atbilstoši sagatavo-
ties darba tirgum. 

Bērniem valsts apmaksā 
vakcināciju pret ērču encefalītu
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Atceramies barikāžu laiku

Dace Ludiņa
Iecavas novada Sociālā dienesta 
sociālā darbiniece

Kad bijām pie Pulvertorņa, brauciena dalībnieks, barikāžu laikā 
Latvijas Tautas frontes Iecavas nodaļas priekšsēdētājs Imants 
Sūna atcerējās, ka 1-2 dienas pēc OMON uzbrukuma Iekšlietu 
ministrijai Kara muzejā notika Brāļu kapu komitejas sēde, kurā 
LTF Iecavas nodaļas vārdā viņš izteica priekšlikumu – visus 
OMON uzbrukuma laikā bojāgājušos apbedīt Rīgas Brāļu kapos, 
jo viņi krita par brīvu un neatkarīgu Latviju. Priekšlikums netika 
atbalstīts. Viņš piebilst, ka šis fakts nekur nav publicēts, jo lielā-
kā daļa šīs sēdes dalībnieku jau ir viņsaulē.

20. janvārī, jau trešo gadu pēc 
kārtas, Iecavas Tautfrontiešu 
apvienība ar Iecavas novada 
domes atbalstu rīkoja braucienu 
uz barikāžu atceres pasākumiem 
Rīgā. 

Šogad braucienā piedalījās  
14 iecavnieki. Salīdzinājumam:  
2017. gada braucienā piedalījās  
12 iecavnieki, 2016. gadā – 7, savu-
kārt braucienā uz barikāžu 25. gada-
dienai veltīto koncertu «Bulvārī brīvī-
ba» 2016. gada 16. janvārī piedalījās 
13 iecavnieki. Tātad – ar katru gadu 
braucēju paliek vairāk!

Rīts sākās ar ziedu nolikšanu 
pie Brīvības pieminekļa, godinot  
1991. gada janvāra barikāžu dienās 
bojāgājušos. Šeit ir jāmin arī fakts, 
ka iecavnieku ziedi tika nolikti blakus 
ziedu pušķim, kuru 16. janvārī pie 
pieminekļa nolika Gruzijas parlamen-
ta priekšsēdētājs Iraklijs Kobahidze.

Pēc ziedu nolikšanas devāmies 
pastaigā uz Bastejkalnu, kur apska-
tījām piemiņas zīmes, kas novietotas 
vietās, kur 1991. gada 20. janvā-
rī nogalināja kinooperatorus Andri 
Slapiņu un Gvido Zvaigzni, miličus 
Vladimiru Gomonoviču un Sergeju 
Konoņenko, kā arī skolnieku Ediju 
Riekstiņu.

Pēc pastaigas Bastejkalnā devā-
mies nelielā ekskursijā pa Vecrīgu. 
Pa vietām, kur 1991. gada janvārī 
tika veidotas barikādes – Pulvertorni 
(Kara muzeju), Zviedru vārtiem, Saei-
mu (toreiz – Augstāko Padomi), Doma 
laukumu u. c.

Ekskursiju pa Vecrīgu noslē-
dzām ar jaunatklātās vitrāžas «Ar deg 

1. februārī plkst. 13.00 Dienas 
centrā «Iecavnīca» (Grāfa 
laukumā 1) tiks rīkota 
informatīva tikšanās ar biedrības 
«Resursu centrs cilvēkiem ar 
garīgiem traucējumiem «ZELDA»» 
pārstāvi Zemgales reģionā 
Aleksandru Pavlovsku. 

Labklājības ministrijas īs-
tenotā Eiropas Sociālā fonda 
projekta «Sociālo pakalpoju-
mu atbalsta sistēmas pilnveide» 
(projekta Nr.9.2.2.2/16/I/001)  
ietvaros biedrība «Resursu centrs 
cilvēkiem ar garīgiem traucēju-
miem «ZELDA»» (RC ZELDA) no  
2017. gada 1. jūlija nodrošina 
atbalsta personas pakalpojuma 

Nodrošina atbalsta personas pakalpojumu
izstrādi un ieviešanu.

Atbalsta personas pakalpoju-
ma mērķis ir nodrošināt personu 
ar garīga rakstura traucējumiem 
(gan personu ar psihiskām sa-
slimšanām, gan personu ar inte-
lektuālās attīstības traucējumiem) 
cilvēktiesību ievērošanu, ieviešot 
rīcībspējas ierobežošanai alterna-
tīvu tiesību un interešu aizsardzī-
bas mehānismu – atbalstīto lemt 
spēju.

Kopš 2017. gada 1. decembra 
ir uzsākta atbalsta personas pa-
kalpojuma izmēģinājumprojekta 
īstenošana visā Latvijā. Izmēģi-
nājumprojekts tiks īstenots līdz 
2019. gada 30. novembrim un 
tā ietvaros paredzēts nodrošināt 
atbalsta personas pakalpojumu 
330 personām. Atbalsta personas 
pakalpojumu varēs saņemt perso-

nas, kuras atbildīs šādiem kritē-
rijiem:

• personai ir garīga rakstura 
traucējumi – psihiska saslimšana 
vai intelektuālās attīstības traucē-
jumi;

• persona ir pilngadīga;
• personai ir noteikta I vai II 

invaliditātes grupa;
• persona dzīvo sabiedrībā (ne-

saņem pakalpojumu ilgstošas so-
ciālās aprūpes un rehabilitācijas 
institūcijā);

• persona vērsta uz sadarbību.
Atbalsta personas palīdzība 

lēmumu pieņemšanā tiks sniegta 
sešās dzīves jomās:

1) juridiskās palīdzības jautā-
jumos;

2) finanšu jautājumos (t.sk. 
budžeta plānošanas, īpašumu 
pārvaldīšanas jautājumi u.c.);

3) ikdienas dzīves prasmju ap-
gūšana un attīstība;

4) veselības aprūpes jautāju-
mos (līdz ārsta kabinetam);

5) sociālās aprūpes jautāju-
mos;

6) atbalsta loka veidošanā.
Ja vēlaties piedalīties šajā 

projektā, sīkāku informāciju var 
iegūt biedrībā «Resursu centrs 
cilvēkiem ar garīgiem traucēju-
miem «ZELDA»», adrese: Mārupes 
iela 4-31, Rīga, LV-1002, tālr. 
67442828; 25133824, e-pasts: 
zelda@zelda.org.lv, vai Ieca-
vas novada pašvaldības iestādē  
«Iecavas novada Sociālais die-
nests», tālr. 29724335.

Plašāka informācija par at-
balsta personas izmēģinājumpro-
jektu: http://zelda.org.lv/atbal-
sta-personas-pakalpojums. 

Maksims Krutikovs
Iecavas Tautfrontiešu 
apvienības vadītājs

smi par brīvu Latviju» apskati Rīgas 
Domā. Atgādināšu, ka vitrāža ir vei-
dota kā veltījums 1991. gada janvāra 
barikāžu laikam.

Pēc vitrāžas apskates devāmies 
uz blakus esošo Doma laukumu, 
kur bija paredzēta barikāžu atceres 
ugunskura iedegšana. Pārmijām da-
žus vārdus ar bijušo Nacionālo bru-
ņoto spēku komandieri, tagad – Valsts 
aizsardzības un patriotisma fonda 
«Namejs» valdes priekšsēdētāju Rai-
mondu Graubi, ar kuru runājām un 

fotogrāfējāmies pagājušajā gadā, un 
Valēriju Markunu, kurš 1991. gada 
20. janvārī kopā ar Bauskas miličiem 
sargāja Iekšlietu ministriju.

Pasākums sākās ar Valsts prezi-
denta Raimonda Vējoņa uzrunu, pēc 
kuras sekoja ugunskura iedegšana. 
Ugunskuru iededza Valsts prezidents 
R. Vējonis, Saeimas priekšsēdētāja  
I. Mūrniece, 1991. gada barikāžu mu-
zeja vadītājs R. Zaļais un LTF priekš-
sēdētājs barikāžu laikā R. Ražuks.

Pēc dalības ugunskura iedegšanā 

devāmies uz Latvijas Tautas frontes 
muzeju, kur notika iecavnieku saru-
na ar politiķi Ģirtu Valdi Kristovski.
Kad bija noslēgusies sarunas oficiālā 
daļa, sekoja brauciena dalībnieku 
jautājumi, galvenokārt par «čekas 
maisiem» un lustrāciju, barikāžu lai-
ku un šodienas politiku.

Sarunas noslēgumā Ģirts Valdis 
Kristovskis pateicās Maksimam Kru-
tikovam – par uzaicinājumu tikties 
ar iecavniekiem, Iecavas novada do- 
mei – par jauko dāvanu no Iecavas no-
vada, kā arī pašiem sarunas dalībnie- 
kiem – par klausīšanos un pacietību, 
jo saruna ilga gandrīz divas stundas. 
Sarunas varonis nofotogrāfējās kopā 
ar iecavniekiem un sacīja, ka labprāt 
atbrauks uz Iecavu, lai satiktos ar in-
teresentiem.

Diena noslēdzās ar Zaķusalas Te-
levīzijas torņa apmeklējumu, no kura 
skatu laukuma (97 m augstuma) vē-
rojām mūsu valsts galvaspilsētu.

Mājupceļā, aptaujājot iecavnie-
kus, secināju, ka dienas gaitā iecav-
niekiem visvairāk ir patikusi tikšanās 
ar Ģirtu Valdi Kristovski, otrajā vietā 
atstājot Zaķusalas TV torņa apmek-
lējumu. 

Vēlos teikt paldies Iecavas nova-
da domes priekšsēdētājam Aivaram 
Mačekam un šoferītim Svjatoslavam 
Avdevičam – par transporta iespēju 
nokļūšanai Rīgā, Ģirtam Valdim Kris-
tovskim – par iespēju tikties ar iecav-
niekiem Rīgā, kā arī vislielākais pal-
dies visiem brauciena dalībniekiem: 
Uldim Bušam, Anitai Latvietei,  Jānim 
Sekačam, Vitoldam Naglim, Asnīdai 
Kampānei, Sandim Druviņam, Iman-
tam Sūnam, Romualdam Čagum, 
Andrim Vidulejam, Veltai Brucei, 
Vladislavam Šmulanovam, Sarmītei 
Užaitei un Sandrai Martukānei. 
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Novada domē 

Skata pašvaldības 
budžetu 2018. gadam

Domes deputātu sēdes un 
apmeklētāju pieņemšana februārī 
Katru pirmdienu 
plkst. 8-12 pieņem domes izpilddirektors M. Veinbergs 
plkst. 14-18 pieņem domes priekšsēdētājs A. Mačeks 

Otrdien, 6. februārī,
plkst. 8.00 Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēde  
plkst. 16-18 pieņem deputāts A. Avots (Dienas centrā «Iecav-
nīca»)

Pirmdien, 12. februārī,
plkst. 9.30-12 pieņem arhitekte D. Putna 

Otrdien, 13. februārī,
plkst. 8.30 Finanšu komitejas sēde 
plkst. 10-11 pieņem Attīstības komitejas vadītājs J. Ludriķis

Trešdien, 14. februārī,
plkst. 8.00 Attīstības komitejas sēde 
plkst. 10-11 pieņem deputāts J. Pastars
plkst. 10-12 pieņem deputāts S. Pašukovs 

Otrdien, 20. februārī,
plkst. 8.30 Veselības un sociālo jautājumu komitejas sēde          
                                                     (Sociālā dienesta telpās)
plkst. 11-12 pieņem Veselības un sociālo jautājumu komitejas 
vadītājs J. Siugalis, deputāti V. Gailums un S. Lineja

Trešdien, 21. februārī,
plkst. 16-17 pieņem Izglītības, kultūras un sporta komitejas 
vadītājs J. Krievs 

Pirmdien, 26. februārī,
plkst. 17-18 pieņem deputāti L. Baha un A. Grundmanis
plkst. 17.45-18.45 pieņem deputāti A. Kancāns, S. Karelis un 
V. Rinkovičs 

Otrdien, 27. februārī,
plkst. 8.30 domes sēde

1.lpp.

23. janvārī Finanšu komitejas 
sēdē deputāti skatīja 
sagatavoto pašvaldības budžeta 
projektu 2018. gadam.

Sēdē piedalījās un uz deputā-
tus interesējošiem jautājumiem 
atbildēja arī uzaicinātie pašval-
dības iestāžu un Iecavas nova-
da pašvaldības administrācijas 
struktūrvienību vadītāji.  Budžets 
pirms tam apspriests darba gru-
pas sanāksmē. Pēc nepieciešamo 
izmaiņu veikšanas projekts tiks 
skatīts atkārtoti. Pašvaldības bu-
džetu 2018. gadam plānots ap-
stiprināt februārī. 

Pēdējo gadu laikā īpaši aktu-
alizējies jautājums par sabiedris-
kās kārtības nodrošināšanu nova-
dā. 2016. gada jūlijā Valsts polici-
jā likvidēja III kategorijas policijas 
iecirkņus, tostarp arī Iecavas poli-
cijas iecirkni. Lai novērstu nozie-
dzību un iedzīvotāji justos droši, 
tiek meklēts piemērotākais un fi-

nansiāli izdevīgākais variants. 
Pagaidām, lai paaugstinātu 

sabiedrisko drošību Iecavas no-
vadā, darbojas Sabiedriskās kār-
tības dienests, uzstādītas un dar-
bojas videonovērošanas kameras, 
taču ar to ir par maz.

Kopš pērnā gada analizēti vai-
rāki iespējamie modeļi. Apspriesta 
iespējamā sadarbība ar Reģionālo 
pašvaldības policiju, kas darbojas 
Ķekavas, Inčukalna un Ikšķiles 
novadā. Šogad izvērtēts variants 
veidot pašvaldības policiju kopā 
ar kaimiņu - Bauskas, Rundāles 
un Vecumnieku - novadiem. 

Pirms lemt par Iecavas nova-
dam piemērotāko modeli sabied-
riskās kārtības nodrošināšanai 
un paredzēt līdzekļus 2018. gada 
budžetā, pēc Finanšu komitejas 
sēdes domes deputāti un admi-
nistrācijas vadība tikās ar Valsts 
policijas pārstāvjiem, Baldones, 
Ikšķiles un Vecumnieku novada 
pārstāvjiem, lai pārrunātu viņu 
pieredzi saistībā ar kārtības uztu-
rēšanu. 

Lelde Podniece-Jostmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

Par ērču visaktīvāko zonu at-
zīts Pāvilostas novads, kur gadīju-
mu skaits sasniedz 114,7.

Bīstamāko teritoriju saraksts, 
kurās valsts apmaksā ērču ence-
falīta vakcināciju, var mainīties 

Pieejams finansējums uzņēmējdar-
bības attīstībai un ražošanai
Biedrība «Bauskas rajona 
lauku partnerība» izsludina 
atklāta konkursa projektu 
iesniegumu pieņemšanas 
4. kārtu Eiropas 
lauksaimniecības fonda lauku 
attīstībai (ELFLA) Latvijas 
Lauku attīstības programmas 
2014.–2020. gadam  
apakšpasākuma 19.2. «Darbī- 
bu īstenošana saskaņā ar 
sabiedrības virzītas vietējās 
attīstības stratēģiju» 
aktivitātē «Vietējās 
ekonomikas stiprināšanas 
iniciatīvas».

Projektu iesniegumu pieņemšana 
notiks no 2018. gada 23. februāra līdz 
2018. gada 23. martam.

4. kārtā pieejamais publiskais fi-
nansējums ir 148 437,79 EUR.

Mērķis: Veicināt uzņēmējdarbības 
un pakalpojumu attīstību.

Rīcība, kurā tiks pieņemti projek-
tu iesniegumi: 

- 1.1. rīcībā «Atbalsts uzņēmējdar-
bības attīstībai un ražošanai».

Maksimālā viena projekta atbalsta 
intensitāte: - 70%; 

- kopprojekta gadījumā – 80%.
Maksimālā attiecināmo izmak-

su summa vienam projektam -  
20 000 EUR.

Projektu iesniegumi jāiesniedz 
biedrības «Bauskas rajona lauku 
partnerība» birojā Bauskā, Uzvaras 
ielā 1, 4. stāvā papīra dokumenta 
formā vai elektroniska dokumen-
ta formā Elektronisko dokumentu 
likumā noteiktajā kārtībā, nosūtot 
uz Lauku atbalsta dienesta elektro-
niskā pasta adresi lad@lad.gov.lv vai 
iesniedzot Lauku atbalsta dienesta 
Elektroniskās pieteikšanās sistēmā 
(EPS) https://eps.lad.gov.lv (jābūt 
EPS lietotājam, vismaz vienu dienu 
pirms projekta iesniegšanas noslē-
dzot par to līgumu ar Zemkopības 
ministrijas Lauku atbalsta dienes-
tu). 

Plašāka informācija - www.lad.
gov.lv un biedrības mājaslapā www.
bauskaspartneriba.lv (sadaļā «Projek-
ti» / «Projektu konkursi»).

Kontaktinformācija:
- Jolanta Kalinka tel. 29781969, 
e-pasts jolanta.lauva@inbox.lv
- Inese Bramane tel. 26752200, 
e-pasts bauskas.partneriba@inbox.lv 

atkarībā no saslimstību skaita. 
Līdz ar situācijas uzlabošanos se-
šos novados šogad paredzēta tikai 
valsts apmaksātās vakcinācijas 
pabeigšana.

Lai konkrētāk uzzinātu par  
iespējām vakcinēties pret ērču en-
cefalītu, sazinieties ar savu ģime-
nes ārstu. 

Bērniem valsts apmaksā 
vakcināciju pret ērču encefalītu

Līdz 23. februārim turpinās ziemas uzņemšana 
Jauniešu garantijas izglītības programmās, 

kurā jaunieši var pieteikties iegūt darba tirgū pieprasītu 
profesiju 1 gada laikā bez maksas. Mācības kādā no 25 profesi-
jām piedāvā 17 profesionālās izglītības iestādes visā Latvijā, un 

šī ir pēdējā uzņemšana programmā Jauniešu garantija. 
Vairāk info: www.viaa.gov.lv/jauniesugarantija
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1.lpp.

Tolaik ar ģimenes ārstu nodro-
šināšanu esot bijušas problēmas. 
Labi, ka, vēl pēc aiziešanas pensijā, 
darbā atgriezās daktere Gorohova. 

Jautāts par piedāvāto pakalpoju-
mu klāstu, IVC direktors skaidro, ka 
jaunu pakalpojumu ieviešana - ār-
stu-speciālistu konsultācijas, izmek-
lējumu veikšana u. c. - iestādē šobrīd 
nav plānota, jo valsts politika ir vēr-
sta uz veselības aprūpes pakalpoju-
mu centralizāciju. Šī iemesla dēļ no 
IVC valsts apmaksāto pakalpojumu 
klāsta šogad izslēgta mamogrāfija. 

Finansiālās problēmas un ne-
sakārtotība valsts veselības aprū-
pes sistēmā nav varējušas aizbiedēt 
Aigas sapni par mediķa profesiju: 
«Kopumā neapmierinātība ir liela. 
To pierādīja arī pagājušajā vasarā 
uzsāktais streiks. Taču profesija jau 
nekur nepazudīs, lai gan arī manī 
dažreiz iezogas šaubas, vai esmu 
izdarījusi pareizo izvēli. Šaubu ie-
mesls gan nav pati profesija, bet 
situācija, kas valda veselības aprū-
pes sistēmā. Daudzi kolēģi saka, ka 
ir muļķīgi palikt Latvijā, kāpēc mēs 
nebraucam prom. No mana kursa 
viena daļa ārstu profesijā nestrā-
dā, jo ir atraduši kaut ko citu, citi ir 
aizbraukuši uz ārzemēm, vēl viena 
daļa gatavojas aizbraukt. Tie, kas 
nolēmuši palikt Latvijā un strādā 
profesijā, ir mazākumā.»

- Kad un kā jums radās inte-
rese par ārsta profesiju?

- Tas bija, šķiet, 8. klasē. Inte-
rese radās no savas pieredzes, jo 
biju bērns, kurš bieži apmeklēja ār-
stus. Bērnu slimnīcā satiku dakteri 
Salmiņu. Vēroju, kā traumatologs 
strādā ar bērniem, redzēju, ka arī 
operāciju zālē dakteris var dziedāt. 
Sapratu, ka dakteri var būt ne tikai 
gados, dusmīgi un biedējoši, bet arī 
atvērti, patīkami un jauki. Tas deva 
man motivāciju sākt interesēties 
par ārsta profesiju. Līdz 9. klasei 
mācījos Iecavas vidusskolā, vidus-
skolu pabeidzu Rīgā, Āgenskalna 
valsts ģimnāzijā, jo tur bija ķīmi-
jas-bioloģijas klase. Tad iestājos Rī-
gas Stradiņa universitātē. Neskato-
ties uz mammas bažām, dokumen-
tus iesniedzu tikai šajā augstskolā 
un tikai šajā profesijā, neatstājot 
nekādas rezerves iespējas. Seši gadi 
nepieciešami, lai universitātē iegūtu 
ārsta kvalifikāciju, pēc tam ir jāmā-
cās rezidentūrā izvēlētajā speciali-
tātē, un ģimenes ārstiem tie ir trīs 
gadi. Rezidentūru pabeidzu pagāju-
šā gada septembrī. 

- Kāpēc izvēlējāties ģimenes 
ārsta specialitāti?

- Šis lēmums nenāca viegli. Tik 
lielas pārdomas man bija pirmo 
reizi dzīvē. Bija arī pavisam citas 

vēlmes, ko es varētu darīt. Studiju 
laikā strādāju neatliekamās palīdzī-
bas brigādē. Kādu laiku biju pār-
liecināta, ka rezidentūrā studēšu 
anestezioloģiju-reanimatoloģiju. To-
mēr izlēmu par labu ģimenes ārsta 
profesijai, jo sapratu, ka man patīk 
strādāt ar cilvēkiem. Šim lēmumam 
tuvināja arī iespēja satikt labus šīs 
jomas speciālistus. Studiju laikā šī 
specialitāte studentu vidū nav īpaši 
populāra. Kādam varbūt tas šķiet 
vieglākais variants, taču patiesībā 
tā nav, jo specialitāte aptver ļoti 
plašu zināšanu loku, ir ļoti daudz 
jāmācās. Pat apgūstot ārsta spe-
cialitāti, vēl nebija īstas saprašanas 
par ģimenes medicīnu. Vairāk laika 
pavadījām nodarbībās slimnīcā un 
stacionārā, kur interesantāk ir vē-
rot, kā invazīvajā kardioloģijā ārsti 
liek stentus. Ģimenes ārstu prak-
sēs sešu gadu laikā nebijām bijuši, 
ģimenes medicīnas lekcijas notika 
augstskolā, tādēļ ieskats par ģime-
nes ārsta darbu bija niecīgs.    

- Rezidentūras laikā jūs saņē-
māt pašvaldības stipendiju. Vai 
tas bija liels atbalsts?

- Jā, tam bija liela nozīme, jo 
pēdējā rezidentūras gadā varēju pa-
pildus nestrādāt otrajā darba vietā, 
vairāk koncentrēties savas specia-
litātes apgūšanai un rezidentūras 
veiksmīgai pabeigšanai. 

- Pie ģimenes ārsta cilvēki 
nāk ar tik dažādām problēmām, 
ar visu jāprot tikt galā.

- Jā, nekad nezini, kas pa dur-
vīm ienāks. Tagad jau esmu piera-
dusi, bet pirmajos rezidentūras mē-
nešos tas radīja satraukumu.

- Paralēli strādājat par ģime-
nes ārsti arī Rīgā.

 - Piektdienās strādāju arī par 
stažieri ģimenes ārstes Ilzes Skujas 
praksē Veselības centrā 4. Intere-
santi, ka saslimšanas ir līdzīgas, bet 
pacienti tomēr nedaudz atšķiras. 
Rīgā cilvēki vēlas vairāk papildu iz-
meklējumu, jo tie ir viegli pieejami. 
Iecavā cilvēki vairāk ir jāpierunā, 
jo uz izmeklējumiem ir jābrauc uz 
Bausku, Jelgavu vai Rīgu. Tās pa-
cientiem ir papildu neērtības un iz-
devumi.   

- Kādu veselības problēmu dēļ 
cilvēki visbiežāk apmeklē ģime-
nes ārstu?

- Visvairāk nāk hroniskie pa-
cienti - ar hipertensiju, cukura dia-
bētu, plaušu saslimšanām. Pēdējā 
laikā kļūst vairāk pacientu, kam 
ir liela psihoemocionālā slodze un 
kādā brīdī tas rada veģetatīvas pro- 
blēmas, panikas lēkmes, izdegšanas 
sindromu. Diemžēl ikdienā stresa 
ir arvien vairāk. Arī ģimenes ārsta 
darbā. Iecavā ir arī daudz pacientu 
ar muguras un locītavu problēmām, 
un to, visticamāk, ietekmē cilvēku 
nodarbošanās. Ceturtdienās braucu 
pie pacientiem arī uz sociālās aprū-
pes centru, kas ir jauna pieredze. 
Pēc darba neatliekamās palīdzības 
brigādē mani gan nekas vairs nespēj 
pārsteigt. Darbs tur ļoti norūda. Ap-
brīnoju ārstus, kas neatliekamās 
palīdzības dienestā strādā ilgstoši. 

- Kas ģimenes ārsta profesi-
jā jums sniedz gandarījumu, un 
kas darbā ir tas grūtākais?

- Patīkamākais ir tas, ka cilvēki 
atgriežas un saka: jūtoties daudz la-

bāk. Patīk, ka prakses pacientu lokā 
ir arī bērni un gaidāmi arī jaundzi-
mušie. Bērni praksē ienes prieku. 
Grūtākais, ka pacientiem ir ļoti da-
žādas problēmas un visām jāatrod 
risinājums, sabalansējot ārstēšanas 
metodes ar pacienta iespējām.   

- Kādi ir jūsu nākotnes mēr-
ķi?

- Pirmais mērķis – atvērt savu 
praksi Iecavas veselības centrā. 
Kaut kad nākotnē paralēli ģimenes 
ārsta darbam es vēlētos iesaistīties 
arī universitātes darbā, piedalīties 
studentu apmācībā, taču līdz tam 
vismaz pieci gadi jānostrādā. Darbs 
ar studentiem motivē sekot līdzi 
jaunumiem specialitātē. Tā varētu 
būt arī vajadzība mazliet atiet no 
ikdienas darba, jo bez izraušanā 
ārpusē pastāv liela iespēja ieslīgt 
rutīnā. Galvenais ir nenest darba 
smagumu uz mājām. Priecājos, ka 
tagad uz darbu nav jābrauc, varu 
tur nokļūt ar kājām, un tās padsmit 
minūtes, ejot uz mājām, ir pietieka-
mi, lai galvu mazliet izvēdinātu. 

- Kā vēl uzkrājat spēkus, kā 
izmantojat savu brīvo laiku?

- Smejos, ka man ir tādi pensio-
nāru vaļasprieki. Man patīk aiziet 
uz dārzu, ja ir laiks, darināt dažā-
dus rokdarbus: adīt, kaut ko uzšūt, 
darināt rotas.

- Ko jūs gribētu novēlēt sa-
viem esošajiem un topošajiem 
pacientiem?

- Nebaidīties nākt uz vizīti un  
iepazīt savu jauno ģimenes ārsti. 
Vairāk domāt par veselību un ieņemt 
aktīvāku pozīciju jautājumos, kas  
ietekmē viņu veselības aprūpi.  

Ģimenes ārstam ir jāzina ļoti daudz
Septembrī starptautiskās apmaiņas programmas 
Vasco da Gama ietvaros rezidenti un jaunie ārsti 
no visas Eiropas, tostarp arī Aiga Markevica  
(2. rindā ceturtā no labās), viesojās Portugālē, 
lai iepazītu veselības aprūpes sistēmu, rezidentu 
izglītošanās iespējas un ārstu darbu, kā arī 
piedalītos kopīgā konferencē. 

no personiskā albuma
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100 novadnieki
Šajā rubrikā publicētā 
informācija apkopota
www.iecava.lv > Sabiedrība un 
veselība> Novadnieki.

Iecavas novada Goda pilso-
nis ĒVALDS KIVILANDS dzimis  
1930.gada 12. jūnijā Valkas apriņķa 
Omuļu pagastā. Viņa vecāki Anna un 
Aleksandrs bijuši izglītoti lauku ļaudis, 
no kuriem dēls mantojis gan igauņu, 
gan latviešu mentalitāti. Tai raksturī-
ga tieksme pēc skaistuma visās tā iz-
pausmēs un nemitīga pilnveidošanās. 
Dabas un kārtības mīlestība rosināja 
Kivilanda kungu profesijas apguvei 
dārzniecības skolā Valmierā (1946-
1949). Mācībām sekoja pirmie darba 
gadi: augļkopības skolā «Kārļi» Cēsīs, 
agronoma pienākumi Lauksaimniecī-
bas nodaļā Baldonē un Iecavas Ma-
šīnu un traktoru stacijā (1949-1956). 
1956. gadā Kivilanda kungs pārcēlās 
uz dzīvi Iecavā, kur strādāja par dārz-
nieku kolhoza «Iecava» Vienības noda-
ļā (1956-1974) un saimniecības «Prog-
ress» I. Sudmaļa nodaļā (1974-1993). 
Kopš 1968. gada Ē. Kivilands veica 
Dārzkopības un biškopības biedrības 
Iecavas reģionālās grupas priekšsē-
dētāja pienākumus. 1998. gadā bied-
rība Iecavā organizēja valsts mēroga 
pasākumu - 22. Puķu dārzu draugu 
dienu. Kopš 1972. gada biedrība rī-
koja konkursu par sakoptāko sētu, 
gadsimtu mijas periodā vērtēšanā cie-
šāk sadarbojoties arī ar pašvaldību. 
Daudzus gadus Kivilanda kunga «lielā 
mīlestība» bijusi liliju selekcionēšana 
un jaunu šķirņu radīšana. Kivilanda 
kungu saista Latvijas kultūrvēsture; 
ieguldījums tās izzināšanā ir Iecavas 
22 kapsētu inventarizācijas projekts, 
kā rezultātā izveidotas brošūras ar 
kapu vēsturiskiem aprakstiem, foto-
grāfijām, plāniem. Ar pašvaldības at-
balstu izdotas Ē. Kivilanda grāmatas 
«Iecavas novads daudzu ceļu krusto-
jumā» (2011) un «Iecavai 520» (2012).  
Pēc viņa iniciatīvas sakopts Dievdār-
ziņš - senvieta Iecavas upes krastā 
izveidota par tūrisma apskates ob-
jektu. Par mūža ieguldījumu Iecavas 
novada kultūrvēsturiskā mantojuma 
saglabāšanā un popularizēšanā Ē. Ki- 
vilandam 2011. gadā piešķirts goda 
nosaukums «Iecavas novada Goda 
pilsonis». Sagaidot mūsu valsts simt-
gadi, Ē. Kivilands izvirzīts par vienu no  
160 Latvijas kultūras vēstniekiem. 

no www.latvijaslaudis.lv un 
izdevuma Latvijas kultūras 
vēstnieki

Viedoklis : : :

«FK Iecava» treneri sekmīgi 
pabeiguši mācību kursus

Mēneša foto : : :

Decembra fotokonkursā «Iecavas novada mēneša foto» uzvarējusi 
Adriāna Ozoliņa. Viņas uzņemtā fotogrāfija Iecavas novada profilā 
www.facebook.com/iecavasnovads saņēma 96 atzīmes «Patīk» (Like). 
Sveicam! Janvāra fotogrāfijas gaidīsim līdz 5. februārim. 

Šis ir Latvijas simtgades gads, 
plānotie lielie notikumi un 
pasākumi ir jau izsludināti, 
taču gribētos zināt, kādi 
pasākumi tiek plānoti novadā. 
Ja būtu kāds kvalitatīvs un 
saistošs pasākums, labprātāk 
to apmeklētu Iecavā, nekā 
meklētu iespējas ārpusē, taču 
tas ir laicīgi jāplāno. 
Diemžēl kultūras nama 
pasākumi bieži vien tiek 
izziņoti pārāk vēlu. Tā tas bija, 
piemēram, ar Inetas Rudzītes 
koncertu decembrī. Labprāt būtu 
to apmeklējusi, taču iepriekš 
biju iegādājusies biļetes jau uz 
citu pasākumu. Citu kultūras 
iestāžu pasākumu plāni redzami 
gandrīz gadu uz priekšu, arī 
mākslinieki plāno koncertus un 
izrādes ilgākam laikam, bet mēs 
par pasākumiem uzzinām pāris 
nedēļas iepriekš, un pēc tam 
dzirdam sūdzības, ka cilvēki jau 
nenāk. 
Ar skaudību jāskatās, kā visur 
viss notiek. Tikko, piemēram, 
Bauskā bija barikāžu aizstāvju 
atceres dienai veltīti pasākumi, 
tostarp arī «Līvu» koncerts, bet 
mums - nekā. 
Varbūt, ja grūti piesaistīt 
māksliniekus vietējam kultūras 
namam, varētu organizēt 
braucienus uz pasākumiem 
citur, piemēram, uz atjaunoto 
VEF kultūras pili. Es labprāt 
brauktu un domāju, ka arī citu 
interesentu netrūktu. 

Daina Rudzīte

Trīs «FK Iecava» treneri 2018. gada 
janvārī sekmīgi nokārtojuši futbola 
trenera kursu eksāmenus, kurus 
organizē Latvijas Futbola federācija.

Pēc pusgada ilgas apmācības Jevgē-
ņijs Rozumnijs ir saņēmis C-LFF trenera 
licenci, bet Jevgēnijs Gedertsons un Nau-
ris Smaļķis ir saņēmuši B-UEFA starp-
tautiskā līmeņa trenera licenci.

Savukārt Andrejs Tiščenko ir izgājis 
resertifikāciju un pagarinājis savu B-UE-
FA licenci līdz 2019. gada beigām. 

Pēc divu gadu praktiskā darba visi 
treneri varēs pieteikties apmācībai, lai 
saņemtu nākamā līmeņa licenci. 

Jevgēnijs Gedertsons
FK Iecava treneris

no Naura Smaļķa personiskā albuma



6.2018. gada 26. janvārī

Konkurss «Iecavas novada Gada 
jaunietis» decembrī norisinājās 
jau trešo gadu, kopš konkursa 
sākuma tā nolikumā nebija 
ieviestas izmaiņas. Konkursa 
kvalitātes uzlabošanai tiks 
pārstrādāts nolikums, kurā tiks 
mainīta jauniešu izraudzīšanās 
kārtība un konkursa dalībnieku 
izvērtēšana. 

Turpmāk jaunieši konkursam 
vairs netiks izvirzīti kā Mēneša 
jaunieši. Izmaiņas tiks veiktas, 
lai piesaistītu plašāku jauniešu  
auditoriju, ieviestu jaunas inovā-
cijas un radītu konkursam lielāku 
prestižu.

Līdz šim «Iecavas Ziņās»  
ierasto rubriku «Mēneša jaunie-

Renāte Estere Liepiņa

Ilze Dreimane, Iecavas 
Jauniešu centra vadītāja

Madona – Latvijas jauniešu 
galvaspilsēta 2018, kura savu 
piedzīvojumu pilno gadu uzsāka 
ar 19. janvāra pasākumu 
«Saskrienamies?!..».

Uz Madonu tika aicinātas jau-
niešu domes un citas aktīvu jau-
niešu apvienības no visas Latvi-
jas, lai iepazītos, sadraudzētos, 
apmainītos ar idejām, piedalītos 
meistarklasēs un kopā labi pava-

Gaidāmas izmaiņas 
jauniešu konkursā

2018. gada jauniešu galvaspilsētas atklāšana

no  Iecavas Jauniešu centra 
albuma

 Miers mūžīgais ir tuvu mājām gājis
 Un savu daļu paņēmis ir līdz.
 Viss ir tāpat, tik kādas mājas logā
 Vairs spuldzes gaismu neieraudzīs rīts.   /N. Dzirkale/

Izsakām visdziļāko līdzjūtību Birutai un Vintriņai,
meitu un māmiņu mūžībā pavadot.

  Ozolu ielas 9 mājas iedzīvotāji

 Paliec, māt, smaidā,
 Paliec, māt, glāstā,
 Paliec jaukajā bērnības stāstā.   /O. Lisovska/

Skumstam kopā ar mazo Vintru, mammīti zaudējot. 

  Iecavas kultūras nama mazie dejotāji, 
                                                         vecāki un vadītāja

 Aiz katra paliek dzīve
 Un pasacītais vārds,
 Bet atmiņas tik dārgās
 Sirds ilgi saglabās.   /M. Jansone/

Izsakām visdziļāko līdzjūtību un skumju brīdī esam kopā 
ar pirmsskolas izglītības iestādes «Dartija» audzēkni Vintru 
Grišku, māmiņu mūžībā pavadot. 

  PII «Dartija» grupiņa «Zvaniņi» 

Līdzjūtības

tis», kurā bija lasāma intervija ar 
izvirzīto mēneša jaunieti, aizstās 
jauniešu veidota sleja, lai piesais-
tītu jauniešu auditoriju vietējam 
laikrakstam. Šī ir viena no jau-
niešu rekomendācijām, kas tika 
izstrādāta 30. novembrī notikuša-
jā Iecavas novada jauniešu foru-
mā «IEeļļo Iecavu». Slejas saturu 
veidos paši jaunieši, rakstot par 
interesantiem, iedvesmojošiem 
jauniešiem, veidojot informāciju 
par jauniešu iespējām vietējā, na-
cionālā un Eiropas līmenī; kā arī 
tiks saglabāti pasākumu atskati 
pēc pasākumiem.

Arī Tu vari palīdzēt mums vei-
dot jauniešu sleju! Dalies ar lie-
tām, kas iedvesmo, un idejām, par 
ko Tu gribētu lasīt, rakstot e-pa-
stā jauniesu.centrs@iecava.lv vai 
zvanot 26681879. 

dītu laiku. Kopā pasākumā bija 
ieradušies ap 200 jauniešu, arī 
pieci Iecavas jaunieši ar maģisko 
Ilzi Dreimani.

Dienas pirmajā pusē jau-
niešus sagaidīja Madonas BJC 
«KUBS» apskate un svinīgā daļa 
– Jauniešu galvaspilsētas 2018 
karoga pacelšana. To atklāja vie-
tējo Madonas jauniešu sagatavotie 
priekšnesumi, kā arī Madonas no-
vada domes priekšsēdētāja Agra 
Lungeviča un Latvijas Jaunatnes 
padomes viceprezidenta Mārtiņa 
Šteina svinīgie atklāšanas vārdi. 
Paceltais karogs visu 2018. gadu 

lepni plīvos Madonas centrālajā 
vietā - Saieta laukumā.

Pēc svinīgās ceremonijas jau-
nieši, sākumā gardi paēdot Ma-
donas vidusskolā, devās uz Sme-
ceres kroga Mūzikas klubu, kur 
visus sagaidīja visjautrākā un 
darbīgākā dienas daļa. Tiklīdz 
visi bija ieradušies, vadītājs sada-
līja visus septiņās krāsu grupās. 
Katram jaunietim sava «krāsa» 
jau bija iedota reģistrācijā, atlika 
atrast tikai savas grupas dalībnie-
kus. 

Katra grupa vēl sadalījās divās 
mazākās grupās – domātāji un 
darītāji. Domātāji devās pie jomu 
ekspertiem diskutēt par jaunie-
šu domju savstarpējo sadarbību, 
efektīviem sociālajiem tīkliem, 
jauniešiem tīkamiem pasāku-
miem. Darītāji devās uz improvi-
zācijas teātri, kur meistarklasi va-
dīja improvizators Varis Klausītājs  
un Madonas BJC pedagoģe, im-
provizācijas teātra studijas «Piln-
piens» vadītāja Inese Zīle. Tikmēr 
jaunatnes darbinieki darbojās 
atsevišķā grupā, kurā pārrunāja 
gaidāmās aktivitātes Madonā šajā 
gadā, iztaujāja organizatorus, kā 
viņi sasnieguši šo mērķi, un, tā-
pat kā jaunieši, iepazina jaunus 
kolēģus no visas Latvijas.

Improvizācijas teātrī jauniešiem 

bija iespēja izkāpt no savas komforta 
zonas dažādās aktivitātēs, kurās bija 
jārunā, jādejo, jāattēlo un pat jāku-
tina citam citu. Aktivitātēs jautrība 
sita augstu vilni, kas arī atviegloja 
iepazīšanos, jo kādā gan gaisotnē 
labāk iepazīt citus, ja ne visjautrāka-
jā? Turpretim domātājiem bija iespē-
ja tuvāk iepazīties ar saviem grupas 
biedriem, iegūt jaunu informāciju, 
idejas un apmainīties pieredzē. Pēc 
pauzītes darītāji un domātāji mainī-
jās vietām. 

Kad visas aktivitātes, gan rado-
šās, gan fiziskās, bija galā, sekoja 
sarunu šovs - intervijas ar cilvēkiem, 
kuri bijuši nozīmīgi šī titula iegūša-
nai. Sarunu šovu papildināja jaunie-
šu domju un citu jauniešu apvienī-
bu vizītkartes. Trīs minūšu garajam 
priekšnesumam bija jāatbilst tēmai, 
kura katrai organizācijai bija atšķirī-
ga. Iecavniekiem tā bija «Burvestību 
valsts», kuru jaunieši izdomāja pre-
zentēt stāsta-pasakas veidā. 

Ballītē muzicēja jauniešu grupa 
«Pieci» no Gulbenes. Visi varēja kār-
tīgi izrunāties ar jauniepazītajiem 
draugiem, izdejoties un pat nofo-
togrāfēties foto kastē. 

Iecavas jauniešu ieguvums no 
šīs dienas bija jauni draugi, idejas, 
kuras var pārņemt, lai uzlabotu ik-
dienas dzīvi sev un citiem, redzeslo-
ka paplašināšana. 
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Jevgēnijs Gedertsons
FK Iecava treneris

Pēc Jaunā gada sācies telpu 
futbola čempionāts meitenēm 
visās vecuma grupās. Šogad 
iecavnieces piedalās U-12, 
U-14 grupā un 2. divīzijā 
sievietēm.

FK Iecava 2006.-2007. g. 
dz. meitenes pirmajā sabrau-
kumā Jaunolainē aizvadīja A 
apakšgrupas trīs spēles. Neska-
toties uz neveiksmīgu sākumu 
un sāpīgu zaudējumu 0:7 pret 
AFA Olaine, jau nākamajā spē-
lē iecavnieces ar 8:0 uzvarēja 
SK Imanta (vārti: R. Baltrušai- 
te – 3, E. Strazdiņa – 2, L. Voro-
nova, S. Šimiņa, P. Brazauska). 
Sabraukuma pēdējā spēlē pret  
FK Liepāja-1 tikai izskaņā iz-
cīnīta svarīga uzvara ar 2:1  
(P. Brazauska – 2). Šobrīd ko-
manda ierindojusies apakšgru-
pas 4. pozīcijā, un nākamajā 
sabraukumā ir nepieciešams 
vismaz saglabāt šo vietu, lai 
kvalificētos izslēgšanas spēlēm. 

FK Iecava U-12 komandā 
spēlēja: Alise Baltrušaite, Sindi-
ja Šimiņa, Madara Mediņa, Elza 
Strazdiņa, Liāna Voronova, Pa-
trīcija Brazauska, Lauma Koš-
ko, Anete Raginska un Rendija 
Baltrušaite.

U-14 meiteņu komanda tel-
pu futbola čempionātu uzsāka 
jau 2017. gada decembrī, kad 
pirmajā sabraukumā A apakš-
grupas trīs spēlēs piedzīvoja vie-
nu zaudējumu pret Rīgas FS-1 
ar 1:3 (K. Casno), kā arī izcīnīja 

Sporta ziņas
LJBL Nacionālās līgas Rietumi: šonedēļ U-15 vecuma grupas bas-

ketbolisti Iecavā spēlēja ar vienaudžiem no Rīgas, informē sporta skolas 
«Dartija» treneris Voldemārs Pārums. 

16. janvārī Iecava/Vecumnieki – East/Ball/RTDP 1
41:73 (G. Dumbris 21, R. Diena un H. Pļaviņš pa 7)
18. janvārī Iecava/Vecumnieki – East/Ball/RTDP 2
61:58 (G. Dumbris 29, H. Pļaviņš 14, A. Grāvels 10) 

LBL3: 17. janvārī savā laukumā BK Dartija uzvarēja Daugavpils no-
vada komandu ar rezultātu 59:40 (15:9; 12:10; 10:10; 22:11). Rezulta-
tīvākais spēlētājs iecavnieku sastāvā atkal bija Gundars Brička (26 p.), 
nākamais veiksmīgākais punktu guvējs - Ģirts Hauks (11 p., 10 ab). 

Divīzijas labāko astoņu komandu grupā Dartija pašlaik ierindojusies 
3. vietā. Nākamā spēle Iecavas novada basketbolistiem plānota 26. janvārī 
izbraukumā pie BK Jaunpils.

18. janvārī SAKS «Dartija» sporta namā tika izspēlēta Iecavas no-
vada galda tenisa sacensību 3. kārta.

Šoreiz no 14 dalībniekiem, kuri bija ieradušies pacīnīties par uzvaru, 
1. vietu ieguva Terēza Tabea Druviņa. Pirmā fināla tālākajās vietās ierin-
dojās attiecīgi Rēzija Meļķe, Vilnis Gailums, Līva Bogdanoviča, Rolands 
Linejs un Jānis Breiers. «Pirmo reizi tā iznācis, ka labāko sešniekā starp 
vīriem iespraukušās jaunietes,» norāda sporta skolas «Dartija» direktore 
Baiba Gāga.

Jau ziņots, ka, sākot ar sacensību 3. kārtu, iesācēju grupa sacenšas 
atsevišķi. Nākamā kārta gaidāma februārī. 

Iecavas novada 23. atklātais čempionāts basketbolā:
19. janvārī 
ZAMS - JELGAVAS NĪP                       63:92
(D. Vidrins 17; U. Strogonovs 24)
AC KLUBURI - VECUMNIEKI                 0:20 
22. janvārī 
MISA 1 – AC KLUBURI                        82:69
(J. Pelēcis 27; A. Ivanāns 27)
MISA 2 - JELGAVAS NĪP                     67:94
(J. Kuprinskis 14; U. Strogonovs 28)

19. un 20. janvārī notika vairākas vieglatlētikas sacensības, kurās 
tika pārstāvēts arī Iecavas novads. 19. janvārī kupls pulks Iecavas 
novada sporta skolas «Dartija» jauno vieglatlētu devās uz Ogri, lai 
mērotos spēkiem ar vienaudžiem Ogres NSC atklātajās sacensībās 
vieglatlētikā U-14 grupai. 

Labākie rezultāti:
Niklass Kalniņš – 1. vieta augstlēkšanā (1,55 m)
Daniels Strautmanis – 1. vieta 600 m (1 min. 48,71 sek.)
Lauris Lapiņš – 2. vieta 600 m (1 min. 52,51 sek.), 2. vieta 40 m/b 

(6,91 sek.)
Rihards Pūķis – 2. vieta 40 m (5,98 sek.)
Anna Gabriela Hofmane – 3. vieta 40 m/b (7,22 sek.), 3. vieta augst-

lēkšanā (1,40 m)
Katrīna Klāsupa – 3. vieta lodes grūšanā (8,97 m)
Tajā pašā datumā Olaines sporta centra atklātajās sacensībās 

«Ziemas kauss 2018» sacentās U-10 un U-12 grupu vieglatlēti. Labā-
kie rezultāti:

U-12 grupa
Kristers Strautmanis – 1. vieta 5 apļu skrējienā, 2. vieta 30 m
Kārlis Daniels Lazda – 2. vieta augstlēkšanā
Sāra Lagzdiņa – 2. vieta augstlēkšanā un pildbumbas mešanā
Žanete Sinkovska – 2. vieta 5 apļu skrējienā
Sindija Šimiņa – 3. vieta augstlēkšanā
U-10 grupa
Matīss Gustavs Vītols – 1. vieta augstlēkšanā
Emīlija Straumīte – 3. vieta pildbumbas mešanā
20. janvārī Kuldīgā norisinājās 8. starptautiskās sacensības viegl-

atlētikā «Kuldīgas Katrīnas kauss». Sacensībās piedalījās sportisti no 
13 valstīm  (Lielbritānijas, Jamaikas, Nīderlandes, Maltas, Ungārijas, Īri-
jas, Lietuvas, Igaunijas u. c.). Augstvērtīgāko rezultātu sasniedza Raitis 
Fomrats, kurš 60 m finālskrējienā iekļuva kā vienīgais Latvijas pārstāvis, 
izcīnot 6. vietu (7,06 priekšskrējienā). Sacensībās piedalījās arī Iecavas 
novada sporta skolas «Dartija» audzēkņi Daniels Fjodorovs, Enia Tīna 
Šusta un Paula Kaupe.

20. un 21. janvārī Rīgā spēkiem mērojās 38 komandas, arī U-12 
vecuma grupas basketbolisti no Iecavas, informē treneris Voldemārs 

FK Iecava meitenes startējušas 
telpu futbola čempionātā

IECAVAS NOVADA 
23. ATKLĀTAIS 
ČEMPIONĀTS 
BASKETBOLĀ 

29. janvārī
19.00 AC KLUBURI – MISA 2
20.15 JELGAVAS NĪP - 
                               OZOLU 15

 2. februārī
19.00 RMC - MISA 1
20.15 ZAMS - VECUMNIEKI

Sporta namā

divas uzvaras: pret Rīgas FS–2 
ar 2:1 (M. Ščucka – 2) un FK 
Jūrnieks ar 7:0 (M. Ščucka – 5,  
P. Brazauska, S. Gabrjune). 

Savukārt apakšgrupas noslē-
dzošajā sabraukumā izcīnīta uz-
vara abās spēlēs - pret SK Līderis 
ar 7:0 (S. Gabrjune – 3, M. Ščuc-
ka – 2, S. Tiščenko, S. Vuškāne) 
un pret Šitika FS/74. vsk ar 3:0 
(M. Ščucka – 2, P. Brazauska). 
Iecavnieces savā apakšgrupā ir 
otrās un kvalificējas izslēgšanas 
spēlēm, kur būs jāspēlē pret Tal-
su NSS meitenēm.

FK Iecava U-14 komandā 
abos sabraukumos spēlēja: Eve-
līna Krasovska, Rainelda Blum-
berga, Katrīna Casno, Elīna Si-
palo, Viktorija Borovska, Unda 
Kozlova, Simona Tiščenko, Si-
mona Gabrjune, Beatrise Poča, 
Santa Vuškāne, Liāna Voronova 
un Patrīcija Brazauska, 

Vismazāk veicās FK Iecava 
sieviešu komandai 2. divīzijā, 
kura pirmajā sabraukumā abas 
spēles noslēdza ar neizšķirtu re-
zultātu - 0:0 pret FK Laidze/Tal-
su NSS un 1:1 pret JFA Jelgava 
(E. Druviņa). Neskatoties uz vājo 
sākumu, komanda vēl saglabā 
iespējas kvalificēties izslēgšanas 
spēlēm, ja nākamajā sabrau-
kumā pieveiks FK Liepāja un  
FK Lielupe. 

2. divīzijas komandā spēlēja: 
Līga Kiršbauma, Kitija Kanapec-
ka, Lea Krasnova, Ieva Šteinberga, 
Madara Beitiņa, Simona Stūrma-
ne, Abita Tauriņa, Emīlija Druvi-
ņa, Renāte Gaugere, Adrija Zieme-
le un Inga Malašenko. 

LBL 3: 
31. janvārī plkst. 20.30 

BK Dartija-Talsi. 

IECAVAS NOVADA SKOLU 
SACENSĪBAS 

BASKETBOLĀ 3:3
6. februārī plkst. 15.00

2.-3. klasēm;
13. februārī plkst. 16.00 

4.-5. klasēm; 
20. februārī plkst. 16.00 

6.-7. klasēm.

Pārums.
21.-25. vietas ieguvēju savstarpējās spēlēs iecavnieki piedzīvoja tikai 

zaudējumus, tāpēc nākamajā sacensību posmā pēc mēneša būs spiesti 
spēlēt 26.-30. pozīcijas grupā.

Iecava/Vecumnieki – Limbaži/Salacgrīva      13:49 (T. Pudža 5)
Iecava/Vecumnieki – DSN/A.K.                      5:43
Iecava/Vecumnieki –A.Kraukļa VEF 2           21:30
Iecava/Vecumnieki – BS Rīga/Pārdaugava   15:38  
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Reklāma un sludinājumi : : :

Pateicība : : :
Liels paldies radiem, draugiem, 
kaimiņiem, kuri juta līdzi 
un atbalstīja mūs grūtajā 
brīdī, pavadot mūžībā mūsu 
mīļo Ēriku. Īpašs paldies 
Ļubai un Leonam Ilvesiem, 
Iecavas Sociālajam dienestam, 
«Krustcelēm», Zepa kungam 
un Saulim, kā arī Zālītes 
skolas kolektīvam un šoferītim 
Guntim.

Mārīte un Dace

Kultūras namā 
27. janvārī plkst. 17.00

animācijas filma 
«DŽUNGĻU PATRUĻA».

Filma ļaus šajā pelēcīgajā 
laikā mazliet izrauties no 

ikdienības un ienirt brīniš-
ķīgā, saules pielietā tropiskā 
vidē, kur šiverē gan īsti, gan 
izdomāti džungļu tēli. Filma 

ierunāta latviešu valodā,
garums ~ 1,5 h.
Ieeja: 1,50 EUR. 

8. februārī plkst. 10.00
teātra izrāde bērniem

 «KĀ KĻŪT PAR VARONI?».
Ieeja: 2 EUR, 

biļešu iepriekšpārdošana.

17. februārī plkst. 20.00
Svētais Valentīns un

Iecavas kultūras nams ielūdz 
uz balli «AR MĪLESTĪBU PAR 
MĪLESTĪBU» kopā ar Mareku 
Pelsi (no grupas «Brīvdiena»).

Ieeja: sarkans apģērbs (vai 
daļa no tā) - 3 EUR;

sarkani aksesuāri - 4 EUR;
nav nekā no tā - 5 EUR.

Telefona numurs, lai rezervētu 
galdiņu, - 63941234.

 Smilts, grants, šķembas, 
melnzeme, kūtsmēsli, kūdra. 

      PAKALPOJUMI:
◊  pašizgāzēji, konteineri
◊  ķēžu ekskavators, buldozers 
◊  universālais ekskavators 
◊  mini iekrāvējs Bobcat
◊  mini ekskavators (3,5 t)                      

 Tālr. 29457686.

Aizsaulē aizgājuši
Haralds Vītols (07.02.1945.- 14.01.2018.)

Pārdod : : :

Pērk : : :
Riteņtraktorus, piekabes un 
agregātus jebkādā stāvoklī. 
Tālr. 29683462.

Rupju šāļu malku par  
izdevīgu cenu ar piegādi. 
Sazāģēta pagalēs vai 2 m gara. 
Tālr. 29683462.

Zināšanu atjaunošana, lai pārreģistrētu (pagarinātu)  
2. reģistrācijas klases profesionālo augu aizsardzības līdzekļu lietotāja 

apliecību, notiks 7. februārī plkst. 10.00 Iecavas novada domes ēkā  
(5. stāva zālē) Skolas ielā 4. Pieteikties, zvanot pa tālr. 22024729  

vai rakstot e-pastā iveta.valtenberga@iecava.lv

27. janvārī plkst. 11.00 Iecavas 
kultūras namā notiks Iecavas 

politiski represēto kluba biedru 
atskaišu un vēlēšanu sapulce.

  Valde

8. februārī 
plkst. 17.00 

grāmatas 
atvēršanas 

svētki 
Edvarta 
Virzas 
Iecavas 

bibliotēkā.
Būsiet gaidīti! 

Iecavas novada pašvaldība 
VĒLAS IEGĀDĀTIES 

ZEMESGRĀMATĀ 
REĢISTRĒTUS 

DAĻĒJI LABIEKĀRTOTUS 
UN NELABIEKĀRTOTUS 

DZĪVOKĻUS 
VISĀ PAŠVALDĪBAS TERITORIJĀ. 

Piedāvājumus iesniegt pašvaldības Administratīvajā nodaļā 
Skolas ielā 4, Iecavā, Iecavas novadā, LV-3913. 

Tālrunis informācijai 63941743.

14. FEBRUĀRĪ 
plkst. 13.00 Iecavas kultūras nama 
mazajā zālē 
un plkst. 17.30 Skolas ielā 21 
(Iecavas internātpamatskolas 
kopmītņu 2. stāvā, «Liepu» telpās) 
notiks BEZMAKSAS SEMINĀRS 
mežsaimniekiem, 
lauksaimniekiem, 
mājražotājiem un 
citiem interesentiem 
«Par izmaiņām nodokļu likumdošanā». 
Lektore Sarmīte Kirhnere. 

Izstāde iekārtota 
Aizkrauklē, Spīdolas ielā 16-1 


